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z  o b s a h u  č í s l a  —

Z K L A M Á N Í

V mé rubrice „Miřte na Jelínka“, ve které jsem vám chtěl a i na-
dále budu chtít dávat prostor pro vaše dotazy či připomínky, byl 
jednoznačný záměr: aby nedošlo k odtržení hlasů, vás obyvatel, 
od starostových uší, abych opravdu věděl, co vás v Opočně trá-
pí a podle toho jsem se mohl dobře rozhodovat. Nyní jsem dost 
zklamaný z toho, o co se v předvolebním období někteří lidé za-
jímají. Tedy hlavně o to, jakou moc mi funkce starosty přináší. 
Chápu, že pokud začnete dělat důležitá rozhodnutí, naděláte si 
nepřátele. Nelze být zadobře s každým, ale...
 Dříve jsem si nedovedl představit, že mé zklamání z české po-
litiky na nejvyšší úrovni se bude jednou dotýkat i Opočna. Za ty 
roky, co jsem starostou našeho města, jsem poznal, že politika na 
krajské a vyšší úrovni je v některých případech skutečně špinavá 
hra. O to více mě zaráží a rmoutí, že tento druh jednání se zabyd-
luje i v Opočně. Rozhodl jsem se proto, že nebudu odpovídat na 
dotazy směřující k jiným politickým stranám či přímo osobám 
kandidujícím za různé politické subjekty v nadcházejících komu-
nálních volbách. Předvolební kampaň před těmito volbami už za-
čala a zviditelnění se za každou cenu je pro některé jedince víc než 
důležité. Dá se k tomu použít jakákoliv fantazie či domněnka. Ne, 
že by to dělali všichni, ale mně nezbývá, než se pustit do otázek, 
které jsou alespoň trochu slušné a publikovatelné. Na většinu do-
šlých dotazů odpovím, ale sami asi uvidíte, že to jsou věci převáž-
ně útočné, záměrně vypouštěné dezinformace a někdy úplné ne-
smysly. K posledně vyhlášenému tématu (k opočenské nemocnici, 
která se stala také obětí předvolební kampaně) není v tuto chvíli 
moc z mé strany co napsat. Většinu popisuje pan primář Světlík 
ve svém článku. O průběžném jednání na krajské úrovni o dalším 
směřování se zmiňuji na jiném místě ON. 
Přátelé, miřte na mě, ale neházejte bláto ze zálohy.
 Štěpán Jelínek, starosta 

Tak jste si prý založil na náklady města fi rmu na provozování 
vodovodů a kanalizací v Opočně. (anonym)
Firmu Technické služby města Opočna založilo město Opočno 
a je jejím 100 % vlastníkem. Nejvyšším orgánem této společnosti 
je valná hromada, kterou je samo zastupitelstvo města. Zastupi-
telstvo města mě do této fi rmy schválilo jako jednatele společnosti 
a to pouze z důvodu kontroly a dohledu ze strany města nad touto 
fi rmou. Z výkonu této funkce nepobírám žádnou odměnu ani plat. 

Proč škrtáte dotace organizacím a spolkům? To už nemá 
město kde brát, že se hojí na nich? Uvědomte si, že jsou pro 
kulturní život našeho města důležití. (podepsán L. V.)
Podpora organizací, spolků a jiných zájmových sdružení je 
pro naše město jednou z priorit. Nikdy jsme schválené peníze 
v rozpočtu města pro tyto organizace nesnižovali a ani se na to 

současné zastupitelstvo nechystá a snižovat tyto prostředky ne-
bude. Je to jenom jedna z dalších mnoha fám, kterých budeme 
asi do podzimu bohužel slýchat víc a víc. 

Prý předěláváte za velké peníze projekt na Trčkovo náměstí 
a Zámeckou ulici. To je asi nekvalitní projekt co? (anonym)
Nevím, kde jste přišel/a k této informaci, ale mohu vás ujistit, že 
vše se dělá dle původní projektové dokumentace a projekt se ne-
předělává. Na náměstí se řeší jen úpravy nepředvídatelné, jako 
např.: změny ploch dláždění kvůli větším kořenovým náběhům 
lip, archeologický průzkum atd.

Dobrý den pane starosto, jsem moc ráda, že máme za staros-
tu právě vás. Za vás se udělalo mnoho pro naše krásné město. 
Slyšela jsem ale, že kašna na Trčkově náměstí už nebude. Je 
to pravda? Děkuji vám za odpověď a přeji vám mnoho úspě-
chů v komunálních volbách. (podepsána Eva)

Vážená paní Evo, moc Vám děkuji za Vaše slova i podporu, která 
mne velmi potěšila. Kašnu na Trčkově náměstí museli pracovníci 
místní kamenické fi rmy demontovat a odvést na rekonstrukci do 
své dílny. Kašna bude mít kompletně novou technologii, základo-
vou desku a od kameníků úplně nový „kabát“. Bude nasvětlena 
a měla by se stát jednou z dominant Trčkova náměstí stejně jako 
památné lípy a sousoší. Kašna by se měla vrátit na své původní 
místo během měsíce října a zprovozněna bude při ukončení pro-
jektu Trčkova náměstí a Zámecké ulice na jaře příštího roku. 
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Proč doopravdy chce hejtman
 zavřít opočenskou nemocnici?

Soutěž o nejvtipnější odpověď na soutěžní otázku „Proč do-
opravdy chce hejtman zavřít opočenskou nemocnici?“ pone-
cháme bez vítěze. Pro pobavení si přečtěte došlé odpovědi:

– Že by vyhlásil nový projekt "ČERVENOU K ÚSPORÁM"? 
 Kamil Mrázek

– Asi náš milý hejtman z HK nemá v Opočně žádnou nemo-
vitost, a tak tímto způsobem o ni usiluje, aby měl prostory 
na párty.  Marcela Marcous

– Hejtman chce doopravdy uzavřít nemocnici proto, že se roz-
hodl postavit nám novou.  Zdena Vašíčková

– Pane starosto, držím Vám palce ve Vašem úsilí o zachování 
celistvosti nemocnice. Smutné je, že na potřebné věci peníze 
chybí a na pseudohumanitární programy a různé podpůrné 
programy integrace je peněz dost.  Juřička

– Pouze stručně konstatuji, že za argumenty v tiskovině "U nás 
v kraji" by se nemusel stydět ani mistr propagandy nejhorší-
ho kalibru Goebbels. Silně to připomíná padesátá léta nebo 
dobu normalizace.  Tonda Karásek

D O  P O D A T E L N Y  U Ž  J E N  D V A  S C H O D Y

Ne každý z nás je ve výborné nebo alespoň dobré zdravotní kondici, ale 
přesto je pro něj někdy nezbytně nutné navštívit osobně městský úřad 
a řešit své záležitosti s úředníky nebo představiteli města. Městský úřad 
Opočno sídlí v budově na Kupkově náměstí, která bohužel není bezbari-
érově přístupná a úředníci městského úřadu mají navíc kanceláře v 1. a 2. 
patře. Proto bylo rozhodnuto, že se alespoň podatelna přemístí  do pří-
zemí. Pracoviště podatelny bude od 1. 9. 2010 umístěno v prostoru, kde 
do té doby bylo pracoviště informačního centra. Samozřejmě neznamená 
to zrušení informačního centra. Přízemí v budově městského úřadu bude 
upraveno prostorově tak, aby obě tyto služby mohly fungovat vedle sebe 
ke spokojenosti návštěvníků IC i úřadu. Nové pracoviště podatelny bude 
zajišťovat nejen příjem žádostí pro městský úřad, ale i služby Czech Point, 
úřední ověřování podpisů a kopií listin pro občany se sníženou schopnos-
tí pohybu a orientace, příjem a výdej ztrát a nálezů, příjem objednávek na 
hlášení městského rozhlasu, ale bude zde možné získat i tiskopisy žádostí, 
pro které občané dříve museli vystoupat jedno nebo dvě patra. Bude zde 
vytvořen i prostor pro konzultace s úředníky ostatních odborů městské-
ho úřadu, kteří budou na vyžádání přivoláni. Tato služba se týká občanů 
s omezenou schopností pohybu a orientace, kteří by do patra vyšli jen ob-
tížně. V žádném případě to neznamená, že již nebudete mít možnost dojít 
přímo za konkrétním úředníkem.
Toto přiblížení úředníků Městského úřadu Opočno občanům není ur-
čitě poslední. Budeme i nadále hledat další možnosti, jak vám kontakt 
s úřadem co možná nejvíce zpříjemnit. Dalším nejbližším krokem bude 
přemístění pracoviště pokladny poplatků do prostoru podatelny. Již příští 
rok zde budete moci uhradit poplatky za svoz komunálního odpadu nebo 
svého psa. O tomto opatření vás budeme aktuálně informovat v některém 
z dalších vydání Opočenských novin. 
 Věřím, že bude tato změna pro návštěvníky městského úřadu přínosem. 
Zároveň však prosím o shovívavost v období zahájení provozu pracoviště 
podatelny, kdy se můžeme potýkat s některými drobnými technickými 
problémy. 
 Kontaktní údaje podatelny od 1. 9. 2010 – Alena Hrubá – 
Tel.: 494 669 636 – e-mail: podatelna@mu.opocno.cz
 Pro telefonický kontakt s Městským úřadem Opočno budou nadále slou-
žit stávající tel. linky: 494 668 331, 494 668 332. Tyto telefonní linky budou 
obsluhovány spojovatelkou, která vás přepojí na konkrétní pracoviště. Pří-
mé telefonní linky na všechny pracovníky Městského úřadu Opočno, včetně 

e-mailových adres, jsou uvedeny na webových stránkách města Opočna 
www.opocno.cz.
Přeji vám i sobě, abyste s novým pracovištěm podatelny byli spokojeni, 
i když si dobře uvědomuji, že je stále co vylepšovat. Dva schody ještě zů-
stávají, ale o tom zase někdy příště.
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

červenec 2010

v ý z n a m n é  j u b i l e u m  o s l a v i l i :
Jarmila Šanovcová   4. 7. 1922
Jaroslava Záhoříková   4. 7. 1924
Marie Čepelová 22. 7. 1926
Božena Vašková 11. 7. 1926
Marie Oubrechtová   1. 7.  1930

Přemístění kontejnerů 
na tříděný odpad na Trčkově náměstí

V souvislosti s realizací projektu rekonstrukce Trčkova náměstí dojde 
v této lokalitě ke změně stanoviště kontejnerů na tříděný odpad (papír, 
plasty, nápojové kartony a sklo).  
Z prostoru před kostelem budou kontejnery trvale přemístěny na nové 
stanoviště ve spodní části Trčkova náměstí vedle parkoviště. 

Pronájem bytu číslo 4 v čp. 307
 v Nádražní ulici

Město Opočno nabízí pronájem bytu v Opočně o velikosti 
85 m2, nájemné 5 500 Kč plus služby spojené s bydlením.  Pro-
nájem možný od 1. 9. 2010 na dobu určitou 2 roky, podmín-
kou pronájmu je složení kauce ve výši 2 měsíčních plateb.

Rodinné centrum Sluníčko je tu pro vás!

Pro koho? Pro všechny rodiče, případně prarodiče, kteří rádi 
tráví čas se svými dětmi aktivně. Od září 2010 zahajuje Sokol 
Opočno provoz rodinného centra Sluníčko. Čtyřikrát týdně 
vám nabídne odpolední hodinový program vždy zaměřený na 
určitou činnost. Bude se jednat o cvičení, tvoření, zpívání 
a tancování a hry rozvíjející osobnost a schopnosti dětí. 
Veškerý program bude probíhat společně s rodiči v prosto-
rách sokolského domu na Kupkově náměstí.
 Zároveň vás tímto zveme na dny otevřených dveří, které 
se uskuteční 1. – 3. 9. 2010, kde budou podávány informace 
a zpřístupněny prostory rodinného centra. 
 Velmi oceníme, pokud budete mít zájem centru věnovat 
nějaké věci, např. pomůcky na tvoření pro děti, hry, nábytek 
apod. Bližší informace s konkrétními termíny jednotlivých 
činností budou vylepeny na sokolském domě a vyhlášeny 
v městském rozhlase. 
 Maminky, tatínkové, babičky a dědové přijďte k nám se 
svými dětmi trávit svůj odpolední čas!
 Těší se na vás Pavla, Radka, Maruška a Vlaďka
Poděkování:
Děkujeme vedení Sokola za umožnění realizace rodinného 
centra, dále pak fi rmě Ing. Milana Bittnera – podlahové kry-
tiny za „bezkonkurenční cenu“ koberce a našim rodinám za 
trpělivost a podporu v období příprav, protože si uvědomuje-
me, že to s námi nebylo vždy zrovna jednoduché.
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V  P O L S K U  B Y L O  P R I M A

V roce 2005 byla poprvé uzavřena Dohoda o rozvoji a spo-
lupráci mezi školami z měst Opočno – Česká republika – 
Základní škola a Opoczno – Polsko – Sdružení samosprá-
vy č. 3. Od té doby se uskutečňují výměnné táborové poby-
ty žáků obou škol. Letos byli již podruhé pozváni žáci naší 
školy na tábor do Polska. Prvním úkolem bylo sehnat fi nanč-
ní prostředky, neboť hlavně doprava tam a zpět do téměř 
400 km vzdáleného tábora stojí nemalé peníze.  A podařilo se. 
ZŠ Opočno získala 22 000 Kč z Krajských dotačních pro-
gramů na projekt „Mezinárodní tábor v Polsku – seznámení 
s tradicemi a způsobem života v jiné zemi EU“. Partnerem 
tohoto projektu bylo město Opočno, jehož spoluúčast činila 
10 000 Kč a o. s. Abakus, které věnovalo 3 000 Kč. Také Sdru-
žení rodičů při ZŠ Opočno přispělo 4 500 Kč. 
 A tak v pondělí 5. července v 7 hodin ráno bylo před Měst-
ským úřadem v Opočně rušno. Dvacet žáků ZŠ Opočno odjíž-
dělo na tábor do Polska. Čekala je dlouhá téměř osmihodinová 
cesta do rekreačního střediska Sielpia, kde je přivítali jejich noví 
polští kamarádi. Během pár hodin se spolu spřátelili a po celých 
deset dní tvořili jeden celek. A pak už se střídal jeden krásný den 
za druhým, akcí bylo mnoho – jízdy na koních, na čtyřkolkách, 
střílení ze vzduchovky, plavby na kajacích, koupání, vycházka 
řekou, turnaje ve volejbale, badmintonu, fotbale, ping-pongu, 
karaoke, diskotéky, vodní bitva, celodenní výlet... Zajímavou 
akcí, kterou organizovalo hlavní vedení všech táborů (v Sielpi 
bylo táborů s různým zaměřením více) byly „Živé obrazy“, kdy 
měly jednotlivé skupiny vytvořit přímo v areálu tábora statický 
obraz ze svých těl. Naše česká skupina, inspirovaná školní be-
sedou na téma Renesanční vojenství, vytvořila obraz útoku pě-
choty a jízdy. A protože ve své mezinárodní kategorii byla jedi-
ná, získala 1. místo.  Češi zase připravili pro polské děti „Český 
den“. Polští žáci byli na začátku dne rozděleni do 6 družstev po 
5 žácích, členové družstva obdrželi stejně barevná trička s lo-
gem Královéhradeckého kraje, města Opočno a ZŠ Opočno. 
V dopoledním programu jsme polským žákům promítli pre-
zentaci o České republice, Královéhradeckém kraji a městu 
Opočnu, a to v polském jazyce. Prezentaci připravili během 
školního roku žáci ZŠ Opočno. Poté jednotlivá polská družstva 
soutěžila ve vědomostním kvízu, kde uplatnila informace z pro-
mítnuté prezentace. Vědomostní kvíz opět připravili naši žáci, 
a to v českém jazyce. Pro polské děti byl kvíz přeložen do polšti-
ny. Na další část „Českého dne“ měla polská družstva za úkol 
připravit si kulturní vystoupení, která hodnotila komise složená 
z českých žáků. Poláci prokázali smysl pro humor, při jejich vy-
stoupeních jsme se doslova „popadali za břicho“. Poslední část 
„Českého dne“ se odehrála až za pár dní, protože nám trochu 
sprchlo a bylo mokro. České děti připravily sportovní soutěže 
– přenášení míčku na lžíci, skákání obručemi, hod na cíl, tra-
kaře atd. Legrace, smích, touha zvítězit – to byl průvodní znak 
těchto soutěží. Na závěr „Českého dne“ byla jednotlivá polská 
družstva oceněna věcnými cenami. 
 Co říci závěrem? Bylo to fajn, zajímavé zážitky, poznání cizí 
země, jiných zvyků, nová přátelství. Loučení bylo jedno slzavé 
údolí. Tak za dva roky opět v Sielpi. (dokončení na str.  4)

k n i ž n í  n o v i n k y  —

Oddělení pro dospělé
 – Jiří Mach: Pověsti z Dobrušska
 Půvabná knížka ilustrovaná dobrušským 
 výtvarníkem panem Karlem Štětinou, která obsahuje  
 pověsti o nejstarších dobách, o původu názvů obcí, 
 o strašidlech, démonech i tajemných silách.
 – Jana Bryndová: Nechci rajskou, chci lásku!
 Humorný příběh.
 – Mary Higgins Clark: Zrychlený tep
 Napínavý román.
 – Rachel Hore: Zahrada vzpomínek
 Román.
 – Michaela Pačová: Ladislav Smoljak
 Kniha pojednává o milovaném herci, scenáristovi,   
 režisérovi  a spoluobjeviteli fi ktivního českého génia 
 Járy Cimrmana.
 – Kathy Reichs: 206 kostí
 Detektivka.
 – Quentin Reynolds: Sestřelen nad Pacifi kem
 Válečný román.
 – Karel Jan Schwarzenberg: Knížecí život
 Rozhovor s Karlem Hvížďalou.
 – Hana Whitton: Hrdost do vínku
 Historický román.

Oddělení pro děti
 – Arnošt Goldfl am: Tatínek 002
 Pohádky nejen pro děti.
 – Jeff Smith: Kůstek
 Dobrodružný příběh v komiksu.
 – Holly Webb: Jak Peřinka hledala domov
 Příběh malého koťátka.
 – Becca Fitzpatrick: Zavržený
 Dívčí román.
 – Jarmila Kopecká: Zanícené národní obrození
 Publikace z edice Děsivé české dějiny.
 – Disney Enterprises: Princ z Persie
 Obrázkový průvodce fi lmem.

J A K  J E  V O L E J B A L O V Ý  O D D Í L 
T J  S O K O L  O P O Č N O  A K T I V N Í

V sobotu 26. 6. 2010 se pět hráčů TJ Sokol Opočno zúčastnilo 
volejbalového turnaje v Českém Meziříčí, kde získalo hezké 
páté místo. Musím přiznat, že jsme byli i s tou pětkou spo-
kojení, jelikož jsme nehráli v plném počtu a mnozí z nás byli 
společensky unavení po pátečním večeru.
 Zbytek členů našeho oddílu se zdokonaloval na víkendovém 
volejbalovém soustředění, které se po několikáté konalo na 
Kamenci v Orlických horách. Díky krásnému počasí si všichni 
akci moc užili. Někteří, i když naprosto vyčerpaní, dorazili ještě 
v neděli odpoledne do Opočna na plážový volejbal. Takhle po-
znáte, kdo je volejbalista tělem i duší. Barbora Zpěváčková

P R O D E J  P O Z E M K Ů 

Město Opočno stále prodává pozemky v lokalitě Ořechová, cena 
600 Kč/m2. K dispozici je posledních 5 volných pozemků. Jed-
ná se o pozemky p.č. 1147/30, 1147/41, 1147/42, 1147/57, 
1147/58. Bližší informace odd. ŽP, tel. 494 669 637.
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Ó D A  N A  T Á B O R
V Sielpi bylo letos prima, nebyla nám v noci zima. 
Byli jsme tu hosti, jídla bylo dosti. 
Opáleni přijedeme, zážitky si přivezeme.
Karaoke, koupání, všechno bylo na přání. 
Anna ta se starala, prádlo nám však neprala.
Program psala Justyna, vzala nás i do kina. 
Když Jarek zařve  vstáváme, z lůžek radši padáme.
Ředitelka paní Jana, s počítačem rozmlouvala,
marně ho však přemlouvala. 
Těšíme se za dva roky, na Roberta, Kašu i kajaky.
Máme rádi diskotéky, polské kluky, holky taky!
Žáci ZŠ Opočno
 Mgr. Jana Hrnčířová, Mgr. Jaroslav Hrubý, 
 překlad Marie Baranová

C H A R I T A T I V N Í  B A Z A R  V  O P O Č N Ě

Ve dnech 24. – 26. září 2010 se uskuteční v Kodymově domě 
v Opočně dětský bazar, jehož výtěžkem můžete podpořit čin-
nost našeho o. s. Provázek. 
 Pomáháme a podporujeme děti v kojeneckých ústavech 
a dětských domovech. Terapiemi a léčivými aktivitami snižu-
jeme dopad psychické deprivace, kterou způsobilo to, že děti 
někdo opustil, zanedbal či týral. Nabízíme dětem projekt Lé-
čivá náruč, jehož náplní je Léčivé setkání s koníky, s Muziko-
terapie, terapie se psy, Arteterapie, setkání s Malým klaunem. 
Příjem zboží: 24. září od 14 do 18 hodin
Prodej zboží: 25. září od 9.30 do 12 a od 14 do 16.30 hodin
Výdej zboží a vyúčtování: 26. září od 12 do 16 hodin
 Každé vaše zboží musí být čisté, opatřené štítkem (při-
špendleným či přilepeným) a zapsané na vašem seznamu. Na 
seznamu může být maximálně 50 ks. Při více jak 50 ks bude 
za každou další věc vybrán poplatek 2 Kč. Na štítku musí být 
cena, u oblečení velikost, pořadové číslo z vašeho seznamu 
a registrační číslo. Své registrační číslo, pod kterým budete 
prodávat, obdržíte na tel. čísle 775 346 594. 
 Vaše zboží, které nebude vyzvednuto 26. 9. do 16 hodin 
bude věnováno do Dětského domova v Milovicích a Diakonii 
Broumov. Zboží, kromě plyšových hraček, můžete též sami 
věnovat o. s. Provázek. Z jeho prodeje budou hrazeny terapie 
opuštěným dětem. Pořadatel si ponechá 15% z ceny proda-
ných věcí jako provizi. Provize bude poskytnuta na činnost 
o. s. Provázek, které pomáhá opuštěným dětem. 
 Zboží v bazaru můžete prodat, ale také darovat při příjmu 
zboží 24. září. Darované věci budou dány do prodeje a výtě-
žek z nich podpoří činnost o. s. Provázek. Hledáme tři dobro-
volníky, kteří by nám na místě pomohli s organizováním akce. 
V případě zájmu nás prosím kontaktujte na e-mailové adrese 
provazek@provazek.org. Děkujeme městu Opočno za pod-
poru akce pronájmem prostorů zdarma. Těšíme se na vaši 
návštěvu.        Mia Magenheimová, předseda o. s. Provázek

Výjezdy opočenských hasičů

V sobotu 1. července v 19.45 hodin vyjížděli opočenští hasiči v po-
čtu pěti osob k požáru dodávkového vozidla v Opočně, Podzámčí.

V Polsku bylo prima (dokončení ze str. 3)

A tady je  pár zážitků přímo od dětí:
Ahoj, jsme dívky z polského Opoczna a přijely jsme na tábor 
společně s kamarády a kamarádkami. Na táboře se nám líbí, 
protože je zde spousta atrakcí: čtyřkolky, jízda na koních, ka-
jaky, šlapadla, opalování…
 Jsme tu jen 10 dní a tolik jsme toho prožily. Samozřejmě se 
nemůžeme zapomenout zmínit o našich kamarádech z Čech. 
Jsou to opravdu zajímaví lidé. Dorozumíváme se s nimi i za 
pomoci jiných cizích jazyků. České děti pro nás uspořádaly 
„Český den“, kdy jsme se všichni společně bavili. Spousta lidí 
by měla mít možnost zúčastnit se takového tábora, protože 
každý tu pro sebe může něco najít. 
 Už se loučíme a doufáme, že příští rok dostaneme pozvání 
do Čech. Posíláme pozdrav od Pauliny Wjaly, Karoliny Byd-
kowskij, Klandii Wojcih, Ani Skros a Doroty Chrustowicz ze 
ZSSS nr. 3 v Opoczne. 

Před dvěma lety jsem byla na táboře polské Sielpi díky městu 
Opočno a naší základní škole. Strašně moc se mi tam líbilo, 
a proto když letos nastala příležitost jet na tábor znovu, ani 
chvíli jsem neváhala. Sešla jsem se tam se svými kamarády, 
které jsem poznala už tehdy. Letos jsme opět jezdili na čtyř-
kolkách, koních a kajacích. Velkým zážitkem byli pro nás 
diskotéky, na které jsme se těšili, také první lásky, které jsme 
tam potkali (někteří). Dále se  nám líbilo kino v 3D Shrek – 
Konec Zvonec. A tak skončil i náš tábor v příjemném prostře-
dí SIELPIA s úžasnými lidmi! Zároveň chci poděkovat našim 
učitelům Mgr. Janě Hrnčířové a Mgr. Jaroslavu Hrubému za 
vynikající doprovod a za ty nervy s námi "andílky".
 Karolína Machačová
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K O N E C  C H I R U R G I E  V  O P O Č N Ě

 „Už je to uděláno, už je to hotovo…“ Slova této písničky si 
teď možná vesele pobrukují likvidátoři opočenské chirurgie, 
ředitel Ing. Vávra,  paní Dr. Třešňáková a někteří další krajští 
politici, kteří se o to nemalou měrou zasloužili.
 Chirurgie v Opočně skončila. K 30. 6. 2010 byly ofi ciálně 
uzavřeny operační sály, během měsíce července měly být za-
hájeny „technické úpravy“ na stávajícím chirurgickém oddě-
lení (ty spočívají zatím v uzamčení oddělení a sálů). Personál 
je rozpuštěn, sestry postupně odcházejí do jiných zařízení, 
některé se přesunují na odd. LDN, ONP a internu. Ty „tvrdo-
hlavé“ dostaly výpověď s udáním „hrubé porušování pracovní 
kázně“ – odmítly totiž nastoupit vzhledem ke své kvalifi kaci na 
jiná pracoviště v nemocnici, na kterých by své vzdělání nemoh-
ly uplatnit. Lékařům je nabídnuta práce v Náchodě, mladí se 
rozhodují o odchodu do zahraničí, či na jiná pracoviště. Z celé 
chirurgie zbyla pouze ambulance pro denní provoz. Po 15. ho-
dině se tedy budou muset všichni pacienti s jakýmkoli zraně-
ním, bolestí břicha, popáleninou, zahnisaným nehtem apod., 
vydat k ošetření do některé z okolních nemocnic. Byla totiž 
zrušena i chirurgická pohotovost zdejší ambulance. Též celé  
soboty a neděle nebude ambulantní chirurgická péče v Opočně 
nijak zajištěna a od 1. 8. 2010 vás vrátný v nemocnici odkáže 
na některé zařízení v širokém okolí. Takto si zřejmě kraj také 
mj. představuje ono hlásané „zlepšení zdravotnických služeb 
a podmínek pro pacienty“ – viz bod č. 3 v příloze „U nás v kra-
ji“, přidaném k předposlednímu vydání Opočenských novin 
a vtipně nadepsaném „Devatero důvodů pro změny zdravot-
nických zařízení v Opočně a Broumově ve prospěch jejich per-
spektivní budoucnosti. (Nepřipomíná vám to čísi hesla!?!?)
       Já, osobně, jako hlavní iniciátor odporu uskutečňovaného 
okleštění zdravotní péče v Opočně, jsem byl disciplinárně po-
trestán. 2. 7. 2010 mě pan ředitel Ing. Vávra odvolal z funkce 
primáře, ústně mi byly sděleny tyto důvody: „Neadekvátní 
a nekorektní jednání v dané situaci, matení veřejnosti, vyu-
žívání podpory laiků, zpochybňování výsledků hygienické 
kontroly a pošpinění dobrého jména nemocnice“. Písemné 
odvolání bylo podepsáno panem ředitelem Vávrou a paní 
Dr. Třešňákovou (také mi to cosi připomíná z minulosti…). 
K tomu mi byl snížen plat o polovinu, dostal jsem zařazení 
do funkce lékař specialista (na co asi???) a možnost nastou-
pit od 1. 8. 2010 v Náchodě. Toto je zřejmě odměna za 36 let 
často stresující chirurgické činnosti a 13 let práce ve funkci 
primáře dobře fungujícího oddělení. Pravé důvody tohoto 
ponižujícího aktu jsou – tak jako v celém případu rušení chi-
rurgie v Opočně – pochopitelně zcela jiné. Dovolil jsem si po-
ukazovat na lži, nekorektní jednání vedení nemocnice, kladl 
jsem překážky v činnosti krajským mocipánům a ukazoval na 
aroganci moci. Navíc jsem o těchto skutečnostech informo-
val za pomoci tisku a ostatních medií pravdivě veřejnost. Toto 
se vždy – i v minulosti trestalo, takže vlastně „Nic nového pod 
sluncem“. Byť se oháníme rouškou demokracie a hesly „Vše 
pro lidi, vše pro pacienty.“
 V této souvislosti chci také reagovat na článek pánů Ra-
benseifnera, Vašíčka a dalších z minulých „Opočenek“, ve 
kterém si pochvalují vstřícné a konstruktivní jednání s paní 
Dr. Třešňákovou. V jeho závěru autoři píší: „Čas ukáže, do jaké 
míry bylo toto korektní“. Myslím, že čas skutečně ukázal. Pro-
klamované zlepšení péče o pacienty v našem regionu spočívá 
v jednostranném rozhodnutí kraje – bez jakéhokoli ohledu 

T Á B O R  H O N B A  Z A  P O K L A D E M 
Č A R O D Ě J N I C E  H Á T Y

Ve dnech 1. až 9. července se v Opočně uskutečnil dětský letní 
tábor „Honba za pokladem čarodějnice Háty“, jehož tématem 
bylo poznávání různých pohádkových i bájných bytostí. Kaž-
dý den byl zaměřen na jinou postavu. Děti se mohly například 
seznámit s krutým Bahňákem žijícím v místním parku, dále 
s vlídnou Pavoučnicí, která „plete sítě, do kterých se chytne jen 
zlobivé dítě“, účastníci tábora poznali i Kameňáka, do jehož 
očí, když se podíváte, tak navěky zkameníte... Na konci tábo-
ra se děti setkaly s nešťastnou Hátou. Háta byla kdysi krásná 
dívka Helena, která však dostala díky své pyšnosti krutý trest 
od skřítků z parku – ti ji proměnili v ošklivou čarodějnici, která 
musela trpět v tmavém sklepě a na svět se dívat pouze skrz ča-
rovnou kouli. Děti měly za úkol nastřádat během tábora mnoho 
peněz, aby mohly koupit „Kameny moudrosti“, na které Háta 
už dvě stě let čeká, aby ji vysvobodily, a ona mohla v poklidu 
odejít. Byl to však náročný úkol a dětem se vysvobodit Hátu 
nepodařilo, jelikož zapomněly na jeden ze tří „Kamenů moud-
rosti“. To znamená, že Háta bude čekat další rok, než se nad ní 
skřítci buď slitují, nebo než ji vysvobodí jiné šikovné děti. 
 Tímto bych chtěl jako vedoucí tábora poděkovat všem lidem, 
kteří se podíleli na přípravě Říše skřítků v opočenském parku, 
jejíž součástí je i zajímavý Průvodce Říší skřítků pro děti i do-
spělé. Napomohl nám k rozvoji tábora o další kouzelné bytosti.  
Děti byly nadšené a ve volném čase kreslily další pozoruhodné 
skřítky. Vím, že to určitě dalo hodně práce, ale věřte mi, že to 
opravdu za to stálo. Ještě jednou děkuji.  Lukáš Dušánek

N E Ú C T A  K  M R T V Ý M

Až do dnešního dne jsem se domnívala, že v našem městě jsou 
jen slušní a poctiví lidé, ale opak je pravdou. Před měsícem 
jsem svému dědovi a babičce koupila na hrob dva porcelánové 
andělíčky, aby jejich místo posledního odpočinku bylo alespoň 
trochu veselejší. Nedávno jsem ale přišla na hřbitov, kde jsem 
zjistila, že oba andílci zmizeli. Že lidé kradou různé věci živým 
lidem, je špatné, ale že se našel někdo, kdo sprostě ukradl něco 
mrtvému z hrobu, to je přímo hyenismus. Vrcholem všeho je, 
že to někdo odcizil v den dědových narozenin a výročí úmrtí 
babičky. Doufám, že osud tomu bezcitnému zloději vrátí vše 
i s úroky. A pokud tento článek čteš zrovna ty, který nemáš úctu 
k mrtvým, a ukradl jsi to, co ti nepatří, přeju ti, abys neměl do 
konce života klidné spaní.  Renata Vašíčková
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Rekonstrukce zpevněných ploch 
Trčkova náměstí a Zámecké ulice

Jak jste si mohli všimnout, práce na této akci jsou v plném 
proudu. V průběhu realizace muselo dojít k některým změ-
nám v projektu. První bylo pokácení 4 kusů lip v prostoru 
parkoviště. Místo starých nemocných stromů budou vysaze-
ny nové. Práce komplikuje i archeologické naleziště ve vrch-
ní části náměstí před kostelem. Zde se našla řada předmětů 
z počátku 12. století. I když nám vykopávky brzdí práce, jed-
ná se o významné nálezy, které doplní historii našeho měs-
ta. Oproti projektu dojde ještě ke změně rozsahu zeleně pod 
památnými lipami. Zelené plochy se výrazně rozšíří, protože 
musí kopírovat kořenový systém těchto mohutných stromů. 

Všechny změny v projektu jsou předem konzultovány a od-
souhlaseny Regionální radou NUTS II. Severovýchod.
 Obnova kašny na Trčkově náměstí je sice samostatná akce, 
ale probíhá v souladu s rekonstrukcí celého náměstí. Jak již 
uvedl pan starosta, kašna musela být demontována a její ob-
nova proběhne v dílně pana Kubaly v Podzámčí. Hlavním dů-
vodem pro to, že kašna není restaurována na místě, je velmi 
špatné a nestabilní podloží pod kašnou, kde chyběla zpevněná 
plocha. 
 Ing. Markéta Fingrálová

V Z P O M Í N K A

Dne 20. 7. uplynulo již 10 let 
od úmrtí pana Jiřího Zoubka 
z Opočna. 

Za vzpomínku děkují 
manželka a děti

na jasně vyjádřená přání občanů, petiční akce, úsilí skupin 
i jednotlivců. Dnes slibují krajští politici milionové investice 
(mluví se o 36 mil. Kč) na přestavbu v posledních letech již 
opakovaně přestavěné budovy chirurgie, bývalé porodnice 
a letos zprovozněné multidisciplinární JIP. Na úkor úplné 
likvidace chirurgických sálů a chirurgického oddělení zde 
prý bude vybudována nová interna,  JIP a oddělení následné 
péče. Pacienti z uvedených lůžkových zařízení si jistě důstoj-
nější podmínky hospitalizace zaslouží – o tom není pochyb. 
Otázkou zůstává, proč se nebere žádný ohled na dostupnost 
alespoň basální chirurgické péče v době mimo běžnou pra-
covní dobu – odpolední hodiny, soboty a neděle, a jaká že to 
nemocnice bez této péče bude.
 Co říci na závěr: „Transformace krajského zdravotnictví je 
jistě potřebná“, odpovídá nový pan ministr na cílenou otázku 
k řešení zdravotnických problémů kraje, a dále říká: „Pouze 
je třeba to lidem, které omezení zdravotnictví postihne, sluš-
ně říkat“. A to se v celé kause řešení problému opočenské 
nemocnice v posledních měsících zásadně nedělo. K tomu by 
totiž na příslušných místech museli sedět lidé, kteří vědí, co 
slušnost je.
 A ještě jedna citace: v časopisu České lékařské komory 
(VI/2010) píše v úvodníku předseda této profesní organizace 
MUDr. M. Kubek také toto: „Snižující se dostupnost a kvalita 
lékařské péče politiky netrápí. Spoléhají na to, že pacient – 
volič – nic nepozná.“ A já vás chci vyzvat: pamatujte na naše 
současné krajské politiky při podzimních komunálních vol-
bách, na to, jak se k vám v Opočně a okolí zachovali.
   Děkuji touto cestou všem, kteří jste nás v našem úsilí o za-
chování nemocnice podpořili. Čas zahojí i naše momentální 
rozjitření a rány, které tento boj přinesl, čas také ukáže, jak 
správné byly závěry, ke kterým došlo. Přeji vám, abyste ome-
zení akutní péče v naší oblasti nemuseli pokud možno osobně 
nijakým způsobem pocítit.
 MUDr. Milič Světlík, bývalý primář chirurgie v Opočně 

J E D N Á N Í  O  N E M O C N I C I

V úterý 3. 8. 2010 proběhlo v Opočně jedno z mnoha dalších 
jednání o záměrech Královéhradeckého kraje s naší nemoc-
nicí. Na jednání byla přítomna paní Dr. Třešňáková (rad-
ní pro zdravotnictví), pan Dr. Scháněl (ředitel holdingu), 
Ing.Vávra (ředitel náchodské nemocnice) a jeho náměstek. 
Radě a zastupitelstvu kraje budou předkládat návrh na pře-
stavbu celé budovy  chirurgického oddělení nákladem cca. 
35 mil. Kč. Do zrekonstruovaných prostor by měla být pře-
sunuta oddělení: interní, následné péče a jednotky intenziv-
ní péče. Provoz chirurgické ambulance by měl být zajištěn 
od 7 do 15.30 hodin.
 Ze strany města jsem plánované investice do naší nemoc-
nice samozřejmě přivítal s tím, že by se měl zachovat i početní 
stav stávajících zaměstnanců. 
 S navrženým provozem chirurgické ambulance pouze od 
7 do15.30 hodin jsem důrazně nesouhlasil. Vyjádřil jsem 
značné znepokojení nad tímto návrhem a po konzultacích 
a zkušenostech z jiných měst jsem navrhl jiné časové řešení. 
Tím je zajistit provoz chirurgické ambulance od 7 do 22 ho-
din včetně víkendů a svátků. Věřím, že se nám podaří prosa-
dit alespoň takovéto zachování dostupnosti zdravotní péče 
v naší nemocnici, když se nám i přes vaši velkou podporu 
nepodařilo zachránit velmi dobře fungující chirurgické od-
dělení. Štěpán Jelínek, starosta     
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Snímek archeologického výzkumu pořízený z věže kostela.



J a k  ž i j í  z d r a v o t n �  p o s t i ž e n í 
v  O p o � n �  a  o k o l í ?

Vážení, naše Místní organizace Svazu tělesně postižených 
v Opočně (MO STP) by ráda poskytla veřejnosti informace 
o své činnosti.
 Akce, které podnikáme, jsou dostupné všem zdravotně 
postiženým. Naše MO STP má ve své členské základně 101 
členů tělesně, zrakově, sluchově, mentálně a vnitřně postiže-
ných. Sdružujeme zdravotně postižené z Opočna, Českého 
Meziříčí, Bolehoště, Pohoří, Dobříkovce, Mokrého, Očelic, 
Přepych, Trnova a Semechnic.
 Pro své členy a ostatní občany organizujeme během roku 
alespoň dva celodenní výlety a pokud je zájem, připravujeme 
přednášku o změnách v dopravních předpisech a sociální 
problematice. Již několik let pořádáme rekondiční pobyty pro 
všechny typy postižení, je o ně veliký zájem.
 Nesmím však zapomenout na přátelská posezení s rodinnými 
příslušníky při poslechu dobré muziky. Za organizaci těchto akcí 
je pro nás velikou odměnou značná účast členů i ostatních zdra-
votně postižených občanů. Pro mnohé z nich jsou tyto akce jedi-
ným kulturním vyžitím, z kterého se radují po dlouhou dobu.
 Pokud byste se chtěli stát členy naší organizace, obraťte 
se na paní Doležalovou nebo paní Matysovou, které pracují 
v novinových stáncích v Opočně. Rády vám poskytnou infor-
mace o členství v naší organizaci, členský příspěvek je 70 Kč 
na rok. Rádi bychom mezi námi přivítali i mladší generaci.
 Závěrem bych chtěla za celý výbor MO STP v Opočně po-
děkovat Městskému úřadu Opočno, který nám po všech strán-
kách vychází vstříc, a to nejen fi nančním příspěvkem. Věříme, 
že s touto jejich pomocí se nám i nadále bude dařit aspoň tro-
chu vylepšit již tak dost těžký život zdravotně postižených.
Pokud máte nějaký problém, přijďte mezi nás, jsme tu pro vás.
 Jana Flechtnerová, předsedkyně MO STP v Opočně

Vzpomínání

Vzpomínání – není-li jen sentimentální úzkostí z prchajícího času 
a je-li naopak impulzem k činu, budiž vždycky požehnáno. Pro-
to mi doufám Opočenské noviny dovolí, abych poděkoval za dvě 
vzpomínky, jichž jsem byl dílčím účastníkem, avšak hlavně svěd-
kem, v sobotu 7. srpna večer. Zaprvé to byla vernisáž výstavy do-
konalých fotografi ckých reprodukcí obrazů malíře Aloise Fišárka 
(1906 - 1980) nazvané Alois Fišárek – Malíř Opočna v takřečené 
Galerii pod širým nebem v prostorách zaniklého hřbitova u býva-
lého kostelíka Panny Marie. Současná městská koncertní síň se 
zaplnila vděčnými diváky, pamětníky i mladými, a vyslechla jed-

nak upřímná slova malířova syna, rovněž Aloise Fišárka, známé-
ho mistra fi lmového střihu, který pro sobotní večer a následující 
neděli odhalil i originál portrétu své matky Marie Vaníčkové-Fi-
šárkové, dcery prvorepublikového opočenského starosty Cyrila 
Vaníčka, a jednak vyznání hudebního skladatele a místního rodá-
ka Luboše Sluky, jenž se s malířem dobře znal a jehož hudba ver-
nisáž doprovázela. Obrazy s mnoha opočenskými motivy rozesta-
vené na jednoduchých vkusných stojanech venku (budou k vidění 
ještě celý měsíc) připomněly, jak pěkně bylo naše malé město ma-
lířovým štětcem představeno světu a že si i dnes zaslouží pozor-
nost co nejširšího okolí. Zvláštní uznání proto patří pořadateli, 
o.s.Abakus a jmenovitě jeho představiteli Jiřímu Králíčkovi, který 
výstavu vymyslel, ale hlavně ji dokázal uskutečnit. Kdo se k ta-
kové práci nikdy ani nepřiblížil, neumí si představit, kolik úsilí, 
ježdění, dopisování, telefonování i osobního intervenování tam 
i onde to stojí, avšak také, jaký to má ve svém důsledku význam ve 
zviditelňování města i mimo jeho hranice. Sám to ve své průvodní 
řeči skromně pominul, ale je potřeba to zdůraznit, protože na ver-
nisáži bylo spousta lidí ze všech koutů republiky, a ti si své dojmy 
nenechají pro sebe. I doprovodné zvětšeniny dobových fotografi í 
z Opočna dnes už historického, které výstavu doprovázejí, jsou 
výtečným služebníkem jeho pověsti. Právě z tohoto hlediska mě 
o dvě hodiny později před bránou k letohrádku do parku potěšilo 
promítnutí čtvrthodinového fi lmového dokumentu ze slavnost-
ního otvírání první české (tehdy vlastně ještě československé) 
pražírny pravé kolumbijské kávy. Rád jsem přitom zaznamenal 
tváře kanovníka P. Javůrka a prvního polistopadového starosty 
MUDr. Mühlsteina, snícího dnes svůj věčný sen na hřbitově na 
Boušíně, a ve vzpomínce jsem mu poděkoval, že tehdy nechyběl 
na žádné kulturní události ve svém městě nejen proto, že být na ní 
považoval za svou povinnost, ale že k tomu cítil vnitřní potřebu. 
Přestože se pražírna dočkala bohužel brzy neslavného konce, ona 
sama patří do polistopadových dějin ne jako skvrna, ale jako me-
mento, že dobré úmysly nestačí,  že k nim patří čisté ruce. Když 
jsme se na plátno s pohyblivými barevnými obrázky dívali, bylo 
nám ovšem líto zmařené příležitosti, ale současně jsme se věřím 
s mnohými shodli v názoru, že dostává-li dnes Urbanův-Novot-
ného dům v Zámecké ulici jako Zámecká vinotéka a současně 
jako malá stálá výstavní síň aspoň několika obrázků našeho Fran-
tiška Kupky příležitost novou, a doufejme že s delší budoucností, 
rádi jí držíme palce. Příjemně se tam sedí, příjemně se tam popíjí, 
příjemně se tam rozmlouvá s přáteli, a tím, že se nájemci manželé 
Zuzana a Tomáš Chadimovi (opět za pomoci o. s. Abakus a sdru-
žení právnických osob Rodný kraj Františka Kupky) promítnutím 
zmarněné minulosti přihlásili ke snaze sloužit lidem jinak a lépe 
a poctivě, tím dali dvojímu sobotnímu vzpomínání správný směr. 
A tak si prosím jako pointu přečtěte znovu první souvětí téhle mé 
úvahové zprávy: Vzpomínání ... atd.  Miloň Čepelka. 

P O D Ě K O V Á N Í  Z A  V A Š I  A K C I

Letos jsme byli mile překvapeni tradiční letní poutí tzv. „Porcikulí“ 
ve vašem malebném městečku Opočně. Rádi sem jezdíme s rodinou 
každý rok, ale letos to bylo opravdu nádherné. V klášterní zahradě, 
jak ji nazýváte, byly nejen řemeslné trhy, na které se vždy těšíme, ale 
i koncert známé skupiny Žalman-Lohonka, který neměl chybu. Pří-
prava těchto akcí vyžaduje neskutečně náročnou práci organizátorů, 
za kterou chceme tímto dopisem poděkovat. Zajistili jste nám i všem 
ostatním návštěvníkům krásnou zábavu na celý víkend. Pokračujte tak 
dál. My se již teď těšíme na další akce.
Ještě jednou děkujeme všem organizátorům.
 Rodina Stehlíkova, Chrudim
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V Opočně se uskuteční 
4. ročník varhanního festivalu 

Tisková zpráva – Čtvrtý ročník festivalu Mladé varhany nabídne 
tři pestré programy v podání laureátů mezinárodních soutěží.
 Na konec srpna připravil Kruh přátel hudby Opočenská be-
seda další sérii koncertů v podání mladých interpretů. Letoš-
ní ročník je nazván “Pocta Františku Zdeňku Skuherskému“ 
a záštitu nad festivalem převzal legendární varhanní virtuos 
doc. Václav Rabas.
 Hudební skladatel, významný teoretik a domácí pianista 
císaře Ferdinanda. To vše byl František Zdeněk Skuherský 
(1830-1892), který se narodil v Opočně před 180 lety v rodi-
ně zakladatele opočenské nemocnice. Po studiích působil na 
prestižních postech Innsbrucku a posléze i v Praze, kde byl 
téměř 25 let ředitelem varhanické školy, na které studoval 
i Leoš Janáček. Po Skuherského smrti převzal některé jeho 
aktivity Bedřich Smetana. 
 První dva koncerty festivalu se uskuteční v Mariánském 
kostelíku, kde mají návštěvníci možnost vidět varhaníka pří-
mo v akci, protože koncertní nástroj je vpředu místo oltáře. 
Třetí koncert rozezní nově opravený nástroj v zámeckém kos-
tele Nejsvětější Trojice.
 V pátek 27. srpna 2010 se na prvním koncertě představí ví-
těz mezinárodní soutěže v německém Magdeburgu Drahoslav 
Gric, kterého doprovodí houslista Vít Chudý a violoncellista 
Karel Chudý, sourozenci původem z Rychnova nad Kněžnou. 
Na sobotním koncertě vystoupí Pavel Svoboda - opočenský 
rodák a student vysoké hudební školy Universität der Künste 
v Berlíně. Jeho vystoupení obohatí špičková sopranistka, só-
listka Státní opery i Národního divadla, Markéta Mátlová. 
Závěrečný nedělní koncert v zámeckém kostele Nejsvětější 
Trojice bude patřit Pavlu Černému – tento laureát soutěže 
Pražské jaro a mladý profesor pražské AMU vystoupí spolu 
s vynikajícím trumpetistou Jaroslavem Roučkem. 
 Kromě Skuherského může Opočno v kulturním životě 
navázat na odkaz malíře Františka Kupky i dílo hudebního 
skladatele Luboše Sluky, které Opočenská beseda pravidelně 
uvádí. Pavel  Svoboda, dramaturg

S E Z N A M T E  S E ,  P R O S Í M

Petr Nouzovský je absolventem Konzervatoře v Praze (J. Pálení-
ček, J. Bárta), HAMU v Praze (M. Petráš) a Drážďanské Vysoké 
hudební školy. V současné době studuje na Královské konzerva-
toři v Madridu. Své umění si zdokonalil u více než deseti světo-
vých violoncellistů na mistrovských kurzech po celém světě. Sou-
kromě studoval u S. Apolína (mnozí z nás mají dosud v paměti 
jeho Mezinárodní mistrovské violoncellové kurzy v Opočně). 
 Již jako student konzervatoře zaznamenal první mezinárodní 
úspěch ve formě pozvání na Piatigorského seminář do Los An-
geles, kam bylo přijato pouze deset violoncellistů z celého světa. 
Pro velký úspěch jeho tamního pobytu byl pozván ještě jednou 
v roce 2006.
 Startem pro jeho kariéru bylo pozvání na mezinárodní hu-
dební festival Pražské jaro 2005. Díky úspěšnému recitálu je 
častým hostem našeho nejprestižnějšího festivalu (2007, 2009, 
2010). Mezi jeho další festivalová pozvání jmenujme například 
Kammermusik festival v Bolzanu, Kyoto International Music 
Festival, Sommer Classics v Německu, Pablo Casals Festival in 
Vendrell, Moritzburg festival…
Petr Nouzovský je vyhledávaným sólovým hráčem u nás i v za-

hraničí. Mezi uznáníhodné patří pozvání na festival světozná-
mého klavíristy Pavla Gililova v Německu či mnoha orchestrů 
(Chamber Orchestra Kremlin, Plzeňská fi lharmonie, Symfonic-
ký orchestr Českého rozhlasu, Komorní fi lharmonie Pardubice, 
Slovenská fi lharmonie ad.)
 Díky vítězství v soutěži New Master on Tour 2007 absolvoval 
sólové koncerty v Rusku (Sál Moskevské konzervatoře, Glinkův 
sál v Petrohradě), Holandsku (Theater Diligentia v Den Haagu, 
Concertgebouw v Amsterdamu) a Slovensku (Sál fi lharmónie). 
Z jeho dalších zahraničních aktivit jmenujme časté recitály v Ja-
ponsku, Španělsku či Polsku.
 Za doby svého německého studia získal prestižní ocenění 
"Europäische Förderpreis für Musik 2007". Je i držitelem oceně-
ní "New Master on Tour 2007".
 Petr Nouzovský je také vyhledávaným komorním hráčem. 
Z jeho komorních partnerů jmenujme V. Hudečka, M. Kasíka, 
L. Horáka, M. Lapšanského, G. Wysse, K. Englichovou, V. Ve-
verku, A. Skoumala, J. Vodičku, J. Hlaváče, M. Jankovou, I. Gar-
neta, T. Fialovou, Zemlinského kvarteto, Stamicovo kvarteto, či 
Royal String Quartet.
 Do roku 2009 natočil nebo se spolupodílel na nahrání dese-
ti CD pro fi rmy CUBE Bohemia, Multisonic, Albany Records, 
Parma Records či Radioservis. Pro Český rozhlas do této doby 
natočil přes 20 hodin hudby.
 Neinterpretuje pouze klasickou hudbu, ale mezi jeho občas-
né aktivity patří i spolupráce s Martou Kubišovou či Rodem 
Stewartem. 
 V roce 2010 Petra Nouzovského čekají koncerty v Holandsku, 
Německu, Francii, Rakousku, Rusku, na Ukrajině, pozvání do 
komorního cyklu FOK, Komorního spolku České fi lharmonie… 
 Velmi se omlouvám, pokud jsem vás připravil o čas, ale chtěl 
jsem vás seznámit alespoň s jedním z těch, kteří přijímají naše 
pozvání tu do obrazárny zámku Opočno, jindy do městské kon-
certní síně, a tam bez fanfár, „šampaňského“ a ohňostrojů přiná-
šejí, čeho je v dnešním světě zoufalý nedostatek – hodnoty, které 
patří k duchovnímu rozměru života každého z nás,obohacují nás 
a kultivují. 
 Snažení OB (Opočenské besedy) vyplývá z dlouholeté tradice, 
tradice uměřené našemu Opočnu. Pomozte nám ji nejen slovy, 
proklamacemi, ale svou osobní účastí dál rozvíjet, a čas od času 
přijďte do zmiňovaných koncertních síní také vy. Stejně tak nově 
vznikající připomínání dalších osobností spjatých s Opočnem. 
Zdalipak jste už byli na výstavě ALOIS FIŠÁREK  – MALÍŘ 
OPOČNA, či dokonce na jejím slavnostním zahájení minulou 
sobotu? A „velká každoroční kulturní akce“, která by se stala 
tradicí? Nápad je na dlani: Vzpomínáte na KFFK (Kulturní fes-
tival Františka Kupky)? Nečekat až budete (nebudete) sedět 
v zastupitelstvu, a zajít za Jiřím Králíčkem na kus řeči. To je také 
třeba. Jestlipak jste nezapomněli, na letošní výročí opočenských 
rodáků F. Zd. Skuherského a v roce příštím P. Jos. Vorla? A ješ-
tě: Neřekl bych, že je třeba „oživit a probudit tak trochu ospalé 
Opočno“. Spíš jenom nestát stranou a přijmout účast v nabídce.  
To se už ale vracím.
Proč vám to všechno píšu! Víte, že ani nevím?! 
 Ivo Kašpar
P.S. Protože jsem si všiml, že někteří čtenáři mají se správným  
pochopením této věty  stále ještě potíže, dovolte: Je to obrat, 
který často užíval MUDr. Mühlstein jak v řeči, tak i ve svých 
příspěvcích do původních ON. Já jsem si ho vypůjčil jako při-
pomenutí tohoto mého vzácného přítele a kamaráda,  a stejně 
tak jako on, výrok doprovázím úsměvem. Vědoucím. Dobře 
vědoucím. O tom nepochybujte. IK
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Opočenská beseda pro vás připravila 
IV. ročník opočenského 

varhanního  festivalu

P O C T A  F R A N T I Š K U  Z D E Ň K U 
S K U H E R S K É M U  ( 1 8 3 0  –  1 8 9 2 )

27. – 29. 8. 2010
Záštita festivalu – varhanní virtuos Doc. Václav Rabas

 pátek 27. srpna od 19 hodin v Mariánském kostelíku
— Drahoslav Gric – varhany  (z listiny NČHF),  
 Vít Chudý – housle, Karel Chudý - violoncello
 Na programu: J. Brahms, M. Bruch, R. Glier, 
 F. Z. Skuherský, E. Gigout, E. Chausson,  
 J. G. Rheinberger.

 sobota 28. srpna od 19 hodin v Mariánském kostelíku
— Pavel Svoboda – varhany, 
 Markéta Mátlová – soprán
 Na programu: J. S. Bach, G. F. Händel, A. Vivaldi, 
 G. Muffat, J. J. Floberger,  L. Sluka, F. Z. Skuherský.

 neděle 29. srpna od 19 hodin v kostele Nejsv. Trojice 
— To nejlepší z baroka a z Opočna
 Pavel Černý – varhany (vítěz Mezinárodní  soutěže  
 Pražské jaro), Jaroslav Rouček – barokní klarina
 Na programu: G. Muffat, C. H. Biber, J. S. Bach, 
 G. F. Händel, F. Z. Skuherský, J. K. Vaňhal.

 pátek 10. září od 19 hodin v Mariánském kostelíku 
— Věra Binarová – viola, 
 Edita Keglerová – cembalo
 Na programu: G. P. Telemann, J. S. Bach, 
 G. F. Händel.

 sobota 11. září od 19 hodin v kostele Nejsv. Trojice 
— SLAVNOSTNÍ KONCERT
 z duchovní hudby Luboše Sluky
 DÍKUVZDÁNÍ
 Všem, kteří se zasloužili  o znovuvzkříšení 
 kostela Panny Marie Pomocné v Neratově 
 v Orlických horách. Na programu zazní: 
 Vigilie pro varhany, Canti pro trubku a varhany, 
 4 Ave Maria a O Sanctissima pro smíšený sbor 
 a orchestr, Missa Neratovensis pro sóla, smíšený  
 sbor a varhany. Účinkují: Pražský komorní sbor –  
 sbormistr J. Brych, P. Svoboda – varhany, 
 J. Rejdák – trubka.

 pátek 24. září od 19 hodin v zámecké obrazárně
 Vít Spilka – klarinet, basklarinet, 
 Jana Goliášová – klavír, Karel Plocek – viola
 Na programu: J. S. Bach, P. Pokorný, M. Slimáček,  
 C. Debussy, G. Jakob, W. A. Mozart.

 neděle 10. října od 16 hodin v kostele Nejsv. Trojice
 Koncert Orlicko-kladského varhanního festivalu

k a l e n d á ř  a k c í  —

srpen 2010

 od 7. srpna do 12. září  u Mariánského kostelíku
— ALOIS FIŠÁREK MALÍŘ OPOČNA 
 Výstava reprodukcí obrazů Aloise Fišárka, otevřeno  
 od 10 do 16 hodin (mimo pondělí) – Galerie 
 pod nebem – Starý hřbitov u Mariánského kostelíku.

       neděle 22. srpna v klášterních zahradách
— PAVLÍNA JÍŠOVÁ
 Koncert první dámy českého folku v rámci  
 Folkového prázdninového pohlazení. Vstupné 100 Kč.

 sobota 28. srpna od 9 hodin na fotbalovém stadionu
— OPOČNO CUP 2010
 TJ Spartak Opočno pořádá ve spolupráci s městem  
 Opočnem 3. ročník turnaje starších přípravek 
 rok narození 2000 a mladší.

 sobota 3. září od 20 hodin na zimním stadionu
— ALEŠ BRICHTA – ABBAND  –
 DERATIZER TOUR 2010 A HUDBA PRAHA
 Stadion otevřen od 18.30 hodin.
 Porádá HC Opočno ve spolupráci s mzrecords.

 Pohoří – letní parket, sobota 28. srpna od 15 hodin 
— VESELKA V RODIŠTI MILONĚ ČEPELKY
 Do Pohoří po roce opět zavítá dechová hudba  
 Veselka Ladislava Kubeše. Slovem provází   
 Miloň Čepelka. Předprodej vstupnek v IC Opočno 
 za 80 Kč. Vstupné na místě 120 Kč.

Z A J Í M A V O S T I  Z  O P O Č E N S K É H O 
I N F O R M A Č N Í H O  C E N T R A

– návštěvnost informačního centra v měsíci červenci byla 
1 600 lidí, oproti loňskému červenci o 200 více
– od ledna do července navštívilo informační centrum přes 
5 300 turistů
– nejvíce turistů – 116 – jsme obsloužili v úterý 27. července
– minivýstava o Františku Kupkovi v prostorách IC a v Zá-
mecké vinotéce (naproti rodnému domu Františka Kupky) 
za podpory Muzea Kampa je další zdařilý počin v oblasti tzv. 
kulturní turistiky
– koupaliště Broumar se může pochlubit novou pohlednicí 
(je již  20. pohledem s motivem Opočna, který u nás nabízíme)
– s archeologem Bohumírem Dragounem připravujeme v IC 
malou výstavku (na měsíc září) o výsledcích archeologického 
průzkumu v Opočně na Trčkově náměstí

Za Informační centrum v Opočně 
Bc. Tereza Rabenseifnerová

(provozovatelem IC je občanské sdružení Abakus)

Uzavření IC od 27. do 29. srpna

Vážení spoluobčané, rádi bychom Vás informovali, že ve 
dnech 27. – 29. srpna bude informační centrum, z důvodu 
reorganizace pracoviště, uzavřeno. Děkujeme za pochopení.  
 Informační centrum Opočno
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I děti v Chorvatsku si mohou přečíst 
Pohádky ze zámeckého parku

Knihovna U Mokřinky Mokré se může pochlubit ojedinělou 
spoluprací se zahraniční knihovnou, s první českou knihov-
nou na území Chorvatska, Knihovnou Franty Buriana v měs-
tečku Daruvar. Tato spolupráce trvá již od roku 2007. 
 Knihovna Franty Buriana byla založena v roce 1907 a dnes 
má přes 10 tisíc dokumentů. Téměř celý knižní fond je poří-
zen z darů.
 V červenci tohoto roku jsem obdržela pozvání paní Libu-
še Stráníkové, místopředsedkyně Svazu Čechů v Chorvatsku 
a šéfredaktorky Jednoty - Novinově-vydavatelské instituce 
v Daruvaru, na slavné české Dožínky v Chorvatsku. Pozvání 
jsem s radostí přijala a při této příležitosti jsem mohla navští-
vit naši družební knihovnu, dále Městskou knihovnu a čítár-
nu v Daruvaru a Ústřední knihovnu pro českou národnost 
v Chorvatsku.
 Samozřejmě jsem s sebou měla opět knihy do jejich knihov-
ny a prezentační materiály našeho kraje nejen od naší knihov-
ny, ale i od dalších organizací. 
 Poděkovat bych chtěla Rodnému kraji Františka Kupky 
a Informačnímu centru Opočno, které mě na cestu vybavily 
půvabnou knížkou paní Boženy Tymichové, ale také propa-
gačními materiály města Opočna a kraje, v němž se narodil 
František Kupka. Poděkování patří také  Zemědělské univer-
sitě Praha, která darovala knihu o životě našich krajanů ve 
východní Evropě. 
 Korunou celé návštěvy byly slavné české Dožínky.  Podrob-
né informace jsou na webu knihovny www.obecmokre.cz/
knihovna. 
 Dáša Honsnejmanová, Knihovna U Mokřinky Mokré

T Ř Í D Í T E  I  N A  D O V O L E N É ?

Je léto, doba dovolených, pro většinu z nás 
je to chvíle, kdy můžeme hodit svoje staros-
ti za hlavu. Co bychom za hlavu házet roz-
hodně neměli, jsou odpadky. Třídit odpad 
zvládnete na chatě, v kempu i v penzionu. 
Začít můžete třeba s plasty.

Jen pro představu – na celém světě se vyprodukuje něco ko-
lem 100 milionů tun plastů ročně. Recyklují se však necelá 
4%. O něco lépe je na tom Evropa, kde se vytřídí a recyklu-
je přibližně 20% plastových odpadů. „Spotřeba plastů za-
tím každoročně roste. V České republice vyprodukuje každý 
člověk za rok kolem 30 kg plastů. Z toho více než 80% z nich 
tvoří různé obaly,“ uvedl Tomáš Pešek, regionální manažer 
společnosti EKO-KOM, a.s. 
 Představte si svůj prázdninový jídelníček – například ke 
snídani rohlíky s pomazánkou a se sýrem, ke svačině jogurt, 
k obědu špagety s rajčatovým pyré, odpoledne jablko a sušen-
ky, k večeři fazolky na smetaně a brambory. Celý den budete 
pít džusy a balenou vodu z PET lahve. Dokážete spočítat, ko-
lik obalů při takovém menu je z plastu? Plastový sáček na roh-
líky, krabička na pomazánku, obal na sýr, kelímek od jogurtu, 
obal na špagety, …A to jsme teprve u oběda. Kdo rád mlsá, 
musí připočítat také obaly od bonbonů a dalších sladkostí. 
K tomu přidejte obaly od šamponu, sprchových gelů, zubní 
pasty či krému. 
 Všechny tyto věci patří do žlutého kontejneru. Pokud není 
při ruce, vystačíte si s igelitovou taškou či pytlem. 

 „Lidé si na třídění odpadu navykli, ale stále je co zlepšovat. 
Každý člověk ročně vytřídí přibližně 8 kg plastů. To znamená, 
že přes 20 kg plastů, které spotřeboval, skončí ve směsném 
odpadu a nemůže se znovu využít k recyklaci, a to je škoda,“ 
dodal Tomáš Pešek, regionální manažer EKO-KOM, a.s.
 Nezapomínejte na své zvyky a třiďte odpad i na dovolené. 
Času vám to příliš nezabere a uděláte něco pro lepší životní 
prostředí i pro sebe. Třeba právě díky vám vznikne další plas-
tové lehátko z recyklovaného plastu, na kterém můžete krás-
ně relaxovat. 
 Další informace o třídění najdete na www.cistykraj.cz.
Kontakt: Tomáš Pešek, regionální manažer EKO-KOM, a.s., 
Tel.: 721 562 554, Eml.: pesek@ekokom.cz

Jarní soutěžení dobrovolných hasičů

Naši mladí hasiči se o víkendu 21. 5. až 23. 5. 2010 zúčastnili 
Okresního kola hry Plamen v Ještěticích. Ve starší kategorii 
nás reprezentovali: Filip Novotný, Eduard Ovdiyenko, Tomáš 
Mikule, Jiří Čtvrtečka, Lukáš Záleský, Jaroslav Podolský, Da-
vid Neznámý, Michaela Lukešová, Aneta Zářecká a Gabriela 
Fáberová. Po podzimním kole jsme byli na 16. místě. Tento 
květnový víkend naši mladí hasiči zabojovali a celkově se 
umístili na sedmém místě z 23 zúčastněných družstev. 

Umístění v jednotlivých disciplínách: 
požární útok –  4., požární útok CTIF –  5., štafeta CTIF – 12., 
štafeta 4 x 60 m –  5., štafeta požárních dvojic – 7.

V kategorii mladších nás zastupovali: Kristián Krištof, Oliver 
Váňa, Lucie Lukešová, Vašek Vostoupal, Šárka Krunčíková, 
David Ptáček, Adam Barták, Aneta Horáčková. Byla to pro 
ně velká premiéra na takovéto soutěži. Všechny disciplíny 
absolvovali, i když skoro na všech obsadili poslední místo. 
V této kategorii se zúčastnilo celkem 16 družstev. Celkově 
jsme tedy uzavírali startovní pole. Ale jelikož byli nejmladší, 
dostali cenu útěchy – krásnou plyšovou opičku, která se stala 
naším maskotem.
 V Kvasinách 5. 6. 2010 se pořádalo okresní kolo v požár-
ním sportu dospělých. Zastupovalo nás tam družstvo mužů 
nad 35 let ve složení – Zdeněk Říha, Vratislav Votroubek, 
Otto Ptáček, Pavel Březovský, Martin Potoček, Ondřej Ptá-
ček a Milan Netík. V této kategorii se zúčastnilo 7 družstev, 
naši tuto soutěž vyhráli a obsadili 1. místo s časem 33,18 s.
 V neděli 20. 6. 2010 jsme pořádali soutěž o pohár hasičské 
mládeže v Opočně na fotbalovém hřišti. Celkem se zúčastnilo 
23 družstev (starších 11 a mladších 12). My měli zastoupení 
v obou kategoriích. Naši starší obsadili bohužel bramborové 
4. místo a ti nejmladší byli jedenáctí. Celá soutěž se nám vy-
dařila, přálo nám i počasí a díky sponzorům jsme měli bohaté 
ceny, tímto jim chceme poděkovat, a to především:
Květinka SANDRA – Jana Jarkovská, Mléčná jídelna – 
p. Dvořáková, Lékárna, KLENOTY – p. Fábera, prodejna 
MOBILY – Petr Rohlena, SOMIPO – p. Pólová, Drogerie 
– p. Zilvarová, Trafi ka u zastávky – p. Debnár, MODE – 
p. Debnárová, Kristýna Colloredo-Mansfeldová, prodejna 
MILA – DÁRKY a další, kteří nechtějí být zvěřejněni.
 Za sbor Lucie Židová
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 F O T B A L

m u ž i  a  –  i . a  t � í d a  s k .  a
1. kolo / sobota 7. srpna 2010
 Sobotka – Opočno A 1:0 (0:0)
 B: vlastní
K premiérovému utkání v 1. A třídě jsme zajížděli v sobotu 
7. srpna do vzdálené Sobotky. Utkání bylo vyrovnané, naše 
šance na zisk remízového bodu podržel v závěrečné minutě 
prvního poločasu brankář Klofanda, který zlikvidoval samo-
statný nájezd domácího útočníka. O osudu utkání rozhodla 
84. minuta utkání, kdy nepodařený odkop našeho stopera 
skončil ve vlastní síti. Ve snaze o vyrovnání jsme nastřelili 
pouze tyč domácí branky, což v závěru znamenalo naši ne-
šťastnou prohru v prvním zápase.

m u ž i  b  –  o k r e s n í  p � e b o r  i i i .  t � í d y
1. kolo / sobota 7. srpna 2010
 Albrechtice B - Opočno B 2:2 (0:1)
 B: M. Schejbal, P. Gábor
 Rezerva A-týmu se v prvním utkání OP III. třídy představila 
 v Albrechticích, odkud si nakonec odvezla bod za remízu.

ROZPIS PODZIMNÍCH ZÁPASŮ

Muži A

SO 21. 8. Libčany – Opočno A 17:00

NE 29. 8. Opočno A – Kostelelec n. O. 17:00

NE 5. 9. Jaroměř – Opočno A 17:00

Muži B

SO 21. 8. Křivice – Opočno B 17:00

NE 29. 8. Opočno B – Domašín 14:00

SO 4. 9. Labuť RK – Opočno B 17:00

Další informace získáte na www.fotbal.opocno.cz

H O K E J B A L

10. kolo / sobota 3. července 2010
 Dobříkovec – Demons 2:3 (0:1, 2:1, 0:1)
 Pohoří – Meteor 7:11 (4:1, 2:7, 1:3)
 Votroci – Trefa Reality 1:23 (0:5, 0:8, 1:10)
 Baroni Opočno – Dynamo 2:5 (1:3, 1:0, 1:2)
11. kolo – neděle 11. července 2010
 Demons – Pohoří 3:2 (3:0, 0:1, 0:1)
 Trefa Reality – Baroni Opočno 13:3 (4:0, 8:1, 1:2)
 Dynamo – České Meziříčí 1:3 (0:0, 1:1, 0:2)
 Meteor Hradec Kr. – Votroci V. Mýto 16:0 (1:0, 9:0, 6:0)
12. kolo – sobota 17. července 2010
 Baroni Opočno – Pohoří 7:5 (2:2, 4:2, 1:1)
 Demons – Trefa Reality 4:12 (1:3, 2:4, 1:5)
 Votroci Vysoké Mýto – Dynamo 3:14 (0:4, 0:2, 3:8)
 Dobříkovec – České Meziříčí 1:25 (1:5, 0:9, 0:11)
13. kolo – neděle 18. července 2010
 Pohoří – Baroni Opočno 8:7 (3:1, 1:3, 4:3)
 Dynamo – Votroci Vysoké Mýto 6:0 (1:0, 2:0, 3:0)
 České Meziříčí – Dobříkovec 24:0 (8:0, 4:0, 12:0)
14. kolo – sobota 24. července 2010
 Dobříkovec - Dynamo 3:20 (1:4, 1:7, 1:9)
 Meteor HK - Trefa Reality 5:3 (1:1, 2:1, 2:1)
 České Meziříčí - Baroni Opočno 8:3 (2:1, 3:2, 3:0)

15. kolo – sobota 7. srpna 2010
 České Meziříčí – Demons 5:5 (1:1, 2:3, 2:1)
 Dynamo – Trefa Reality 3:5 (1:1, 1:3, 1:1)
 Dobříkovec – Meteor HK 2:11 (0:4, 1:2, 1:5)
 Pohoří – Votroci Vysoké Mýto 9:4 (3:1, 2:3, 4:0)

 Další informace získáte na www.hokej.opocno.cz
 Zpracoval Miloš Kopecký

TJ SPARTAK Opočno pořádá ve spolupráci 
s městem Opočnem 3. ročník turnaje starších přípravek 

rok narození 2000 a mladší

Opočno CUP 2010
sobota 28. srpna 2010

LETNÍ STADION Opočno
začátek v 9 hodin

Přihlášená mužstva: FC Hradec Králové, FK Baník Most, 
FK Náchod, FK Pardubice, FC Viktoria Plzeň, 

ŠK SFM Senec (Slovensko), FC Slovan Liberec, SK Kladno, 
SK Slavia Praha, TJ Spartak Opočno. 

Po celou dobu turnaje zajištěno občerstvení

N Á B O R  M L A D Ý C H  H A S I Č Ů

Chceš-li se stát mladým hasičem, 
přijď k nám do hasičské zbrojnice.

Věková kategorie 5 až 10 let.
V pondělí 6. září 2010 v 16 hodin.

Věková kategorie 11 až 15 let.
Ve čtvrtek 2. září 2010 v 16 hodin.

Sbor dobrovolných hasičů se na tebe těší!!! 

Letní putování s klaunem Májou

V sobotu 11. července jsme se poprvé vypravili na letní puto-
vání s klaunem Májou, viděli jsme mnoho zajímavého v pod-
hůří Orlických hor, poslechli si pohádku o princezně Kačence 
a protože nám počasí přálo, bylo koupání nejoblíbenější zá-
bavou celého dne.
 Letní putování s klaunem Májou připravila cestovní agen-
tura Orlické hory a Podorlicko jako jednodenní nedělní výlet 
pro letní prázdniny. Je určen rodičům, kteří si chtějí udělat 
neděli sami pro sebe, ale hlavně dětičkám, které chtějí prožít 
prostě pohádkový den.
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funguje. Je jediný v republice s podobným vybavením a umí 
vozit i dětičky a dospělé, kteří se nemohou sami dobře pohy-
bovat. Vybaven je rampou, sedadlem, které vás z autobusu 
vyveze až přímo na chodník, prostorem pro převoz handica-
povaných osob a pozor i osoby ležící na lůžku.
 Na Vochtánce nám vzala dech obrovská indiánská týpí 
a krásné ze dřeva vyřezávané sochy. Jenže stále bylo horko, 
a tak jsme všichni utíkali do řeky. Teče tudy Orlice a po nohách 
se nám proháněly malé rybičky. Mladší z dětiček se zúčastnily 
pexesového turnaje, ve kterém naše Natálka zvítězila a odvezla 
si domů krásné ceny. Ke svačině jsme si opekli buřty na ohníč-
ku poblíž řeky a zamávali indiánům. Den opravdu moc rychle 
utekl – po cestě domů už všechny děti sladce spaly…  
 Tak ahoj s vámi ostatními – už příští neděli.
 Klaun Mája 
Více informací: www.orlickehory-cz.info, 
Petra Šutová, tel. 774 125 014, sutova@dsohp.cz Pohádkový den  jsme zahájili v 9 hodin ráno v Kostelci nad 

Orlicí, kde jsme vyzvedli Ríšu, Dominika a Natálku. V Tutle-
kách se k nám připojil Míša s Maruškou a v Rychnově Lu-
cinka. Naše putování mohlo začít. Hodný strejda řidič z fi r-
my Audis nás dovezl do Opočna – do Říše skřítků. Zastavili 
jsme se v informačním centru, kde už na nás čekala kouzelná 
teta, dostali jsme pexeso a vyrazili poznávat kouzelnou říši 
v zámeckém parku. V neděli bylo opravdu veliké horko, a tak 
jen co jsme splnili poslední úkol, naskákali jsme do vody na 
místním koupališti Broumar. Nejlepší byly vodní klouzač-
ky a „smažák“, který jsme dostali k obědu. Za všechnu péči 
a laskavost děkujeme o. s. Abakus z Opočna.
 Putování se však nesmělo zastavit, po obědě jsme už zase 
seděli v autobuse a měli namířeno na westernové tábořiště 
Vochtánka v Potštejně. Dětičky si po cestě stačily všimnout 
všech neobvyklých tlačítek a „udělátek“, kterými byl náš au-
tobus vybaven. Pan řidič jim všem ukázal, jak tento autobus 

Příští číslo vyjde 9. 9. 2010 — Uzávěrka 31. 8. 2010 v 15 hodin
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